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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Újabb országos hiánycikk? Avagy miért elérhetetlen 
Magyarországon az altatáshoz nélkülözhetetlen injekció?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A sajtóban  jelent  meg  az  a  hír  miszerint  bizonytalan  ideig,  hosszabb  távon  nem lesz  elérhető
Magyarországon a Fentanyl injekció, ami nélkülözhetetlen az altatáshoz és az intenzív ellátáshoz. A
tényleges altatás előtt a beteg Fentanylt kap, amitől elkábul, és ez után kezdhető meg az altatási
procedúra. Injekciót kapnak a kábítószer-használók is, akiknek – bekerülve a kórházi ellátásba – az
elvonási tünetek enyhítésére adagolnak Fentanylt.

A gyógyszerhatóság helyett a nagykereskedő tájékoztatta a kórházakat: Angliából kell rendelni a
szert, négyszeres áron. A Országos Gyógyszerészeti és Élelmezés-egészségügyi Intézet (OGYÉI)
adatbázisa szerint a Richter által forgalmazott Fentanyl injekció július 3. óta, vagyis több, mint két
hete számít hiánycikknek, a „bizonytalan végű hiány” pedig adminisztratív okok miatt keletkezett.

Kórházi források a sajtónak azt mondták, rosszabb esetben 30 nap, amire bejön a megrendelt áru, a
kórházi  készletek  viszont  csak  két  hétig  elegendőek.  De  nemcsak  a  Fentanyl,  hanem  a
kommunikáció hiányáról  is  panaszkodnak,  az OGYÉI ugyanis  nem ad hivatalos  tájékoztatást  a
kórházaknak arról, hogy mekkora a baj és hogy mi a teendő.

A gyógyszercég a sajtó megkeresésére azt válaszolta, a Richter már nem gyártja a Fentanylt, mivel
licenctermék  volt  és  a  licencjogot  visszavonta  a  tulajdonos.  Hozzátették,  hiány  esetén  a
forgalmazónak az OGYÉI felé kell bejelentést tenni, ennek a Richter eleget tett. Ilyen esetekben az
OGYÉI  gondoskodik  a  hiánypótlásról.  A  gyógyszerhatóság  helyett  egyelőre  a
gyógyszermegrendeléseket végző nagykereskedő lépett. A Mediwings Pharma kórházaknak küldött
és  a  sajtó  birtokába  jutott  leveléből  derül  ki,  hogy  súlyos  a  helyzet:  a  Magyarországon



törzskönyvezett Fentanyl injekció nem lesz elérhető hosszabb távon, ezért Angliából kell rendelni.

A  10X2  ml-es  kiszerelést  eddig  625  forintért  tudták  beszerezni,  az  egyedi  import  azonban
megnégyszerezi az árat, és ugyanezt már 2600 forintért tudják megvenni a forráshiánnyal küzdő és
adósságban úszó kórházak, amelyeknek fizetniük kell a többletköltséget.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

- Miért elérhetetlen Magyarországon egy altatáshoz nélkülözhetetlen injekció? 

- Miért nem gondoskodtak a hiánypótlásról? 

- Ha tudtak a licencjog visszavonásáról, miért nem léptek időben, hogy a kórházak számára
legyen elérhető gyógyszer az altatáshoz? 

- Miért nem tájékoztatják megfelelően a kórházakat? 

- Miként fogják megoldani a fennálló problémát? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. július 18.

Bangóné Borbély Ildikó
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